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   اقتصاد کیش-     تفاهم نامه همکاری سه جانبه مشترک بین دانشگاه آزاد اسلامی 
هرمزگان، خانه کشاورز استان و نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی این استان به 

امضا رسید.
هدف از امضای این تفاهم نامه استفاده بهینه و متقابل از ظرفیت ها و امکانات علمی 
آموزشی و توسعه همکاری های علمی تحقیقاتی و فناورانه بین دانشگاه آزاد اسلامی 
هرمزگان و اتاق کشاورز و خانه کشاورز به منظور برطرف ساختن نیازها پیشبرد برنامه ها 
و فعالیت های مکمل و مشترک و آینده سازی علمی تحقیقاتی و فناورانه عنوان شده 

است.
خانه کشاورز پیشگام در صنعت کشاورزی استان هرمزگان است

رییس دانشگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان نیز در این نشست با بیان اینکه نقطه عطفی 
در تاریخ امضای تفاهم نامه ای استان هرمزگان در دانشگاه آزاد به وقوع می پیوندد و 
خانه کشاورز به عنوان پیشگام صنعت کشاورزی استان برای انعقاد تفاهم نامه همکاری، 

در کنار این مجموعه علمی و آموزشی قرار می گیرد مایه دلگرمی دراین حوزه است.
احسان کامرانی افزود: دانشگاه آزاد به عنوان بزرگ ترین مجموعه دانشگاهی استان 
با بیشــترین نیروی مجرب، در حوزه های علمی ، پژوهشــی و اجتماعی در حال 
خدمت رسانی است و توانسته درحوزه کشاورزی با مجموعه خانه کشاورز تفاهم 

نامه ای امضا کند در حوزه کشاورزی برای استان اثر گذار خواهد بود.
وی اظهار امیدواری کرد:بدون شک نقش دانشگاه آزاد اسلامی در توسعه کشور بر 
هیچ کس پوشیده نیست و این دانشگاه با نگاهی نوین و خلاقانه می رود که با ورود 
به محورهای کارآفرینی و اشتغال زایی، تولید ثروت در شرکت های دانش بنیان، سهم 

بزرگی در فعالیت نقش آفرینی  و شکوفایی کشور ایفا کند.
دانشگاه آزاد اسلامی در پی حل مسائل جامعه و صنعت است

معاون پژوهشــی و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس و رییس شورای 
پژوهشــی و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان در آیین امضای این تفاهم نامه 
همکاری سه جانبه گفت: این دانشگاه دارای ۳۵۰ عضو هیات علمی است که ظرفیت 

خوبی برای استفاده بخش های گوناگون است.
علیرضا سایبانی ادامه داد: دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان در پی حل مساله از صنایع و 
بخش های مختلف اجتماعی و اقتصادی و فرهنگی است و با توانایی های خود توانسته 

در این مسیر گام های موثری بردارد.
وی اضافه کرد: این دانشــگاه دارای افزون بر ۵۰ آزمایشــگاه و کارگاه تخصصی در 
هرمزگان بوده و در ۶ ماه گذشته هم سه مرکز تحقیقاتی در زمینه هایی همچون شیلات 
و نخیلات راه اندازی کرده است و امید می رود سندی که امروز به امضای سه طرف 

می رسد جنبه اجرایی بگیرد.
معاون پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس بیان کرد: این دانشگاه دارای ۳۰ 
هکتار نخلستان پیارم در حاجی آباد بوده و در حوزه کشاورزی در بخش پیارم می تواند 

کارهای خوبی انجام دهد.
سایبانی افزود: نزدیک به سه سال است که دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان با دانشگاه های 
اصفهان و خراسان در زمینه بذر هیبریدی همکاری دارد که تولید این بذر فرآیندی زمان 

بر دارد و هفت تا هشت سال طول می کشد تا به بذر هیبریدی رسید.
رییس شورای پژوهشی و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان ادامه داد: اکنون سه 
سال است تولید بذر هیبریدی در زمینی به مساحت سه تا چهار هکتار در شهرستان 
رودان انجام می شود و تا کنون سه تا چهار رقم هم تولید شده است و امیدواریم دانشگاه 

آزاد اسلامی با توجه به ظرفیت های علمی خود بتواند به جامعه کشاورز کمک کند.
تفاهم نامه سه جانبه  زمینه ساز تبادل علم و تجربه است

رییس خانه کشاورز هرمزگان هم گفت: تفاهم نامه سه جانبه   زمینه ساز تبادل علم و 
تجربه است و تبادل اطلاعات بین جامعه کشاورز و دانشگاه می تواند آثار بسیار خوبی 

در معیشت و اقتصاد مردم این استان داشته باشد.
ابوطالب جوادی افزود: هیچ انســانی نمی تواند از آموزش های مدرسه و محصول 

کشاورزان برای زندگی و حیات خود بهره نگیرد و این یک امر بدیهی است.
وی اضافه کرد: به رییس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان توصیه می کنم در ابتدا و انتهای 
هر سال با متولیان امر آموزش در آموزش و پرورش این استان نشست و دیدار داشته 

باشند و نیازها و خواسته های خود با بیان کرده و برنامه بدهد و به آنها کمک کند.
وی گفت: این برای داشتن دانشجویانی قوی لازم است و زمانی دانشجو و دانشگاه 
قوی می شودکه دانش آموزانی قوی تربیت شوند، بنابراین هر زمان آموزش و پرورش 

قوی شد دانشگاه هم قوی می شود.
رییس خانه کشاورز هرمزگان اشاره کرد: این توصیه را زمانی که در انجمن سلامت 

دانشگاه علوم پزشکی حضور داشتم به رییس آن دانشگاه هم کردم.
دنیا به سمت واکسینه کردن گیاهان گام برداشته است

رییس نظام صنفی کشاورزی شهرستان بندرعباس هم در این آیین گفت: این تفاهم 
نامه در بعد از انقلاب اولین تفاهم نامه همکاری بین جامعه کشاورزی و دانشگاهی 

بوده و ممزوجی از سنت و علم است که می تواند گام مهمی برای هر ۲ بخش باشد.
هادی جوادی ادامه داد: دنیا به سمت ارگانیک شدن محصول های کشاورزی رفته و 
سموم برای دفع آفات گیاهی از سال ۱۹۶۰ در دنیا ایجاد و تا سال ۱۹۹۹ که تصمیم بر 
کنار گذاشته شدن آن ها شد بسیار مورد استفاده بود و براساس پژوهش های انجام شده 

دنیا به سمت واکسینه کردن گیاهان گام برداشته است.
وی اضافه کرد: کشور ما نیز باید در راستای امنیت غذایی خود به این سمت گام بردارد 

و استادان دانشگاه ها و دانشجویان در این مسیر به کمک جامعه کشاورزی بیایند.
رییس نظام صنفی کشاورزی شهرستان بندرعباس افزود: کشاورزان تجربه و دانش 
خود را در اختیار مدرسان و محققان دانشگاه ها قرار می دهند و از حضور آنها در مزارع 
و باغ ها در راستای بهبود بهره روی تولید و افزایش کیفیت و کمیت محصول و درنتیجه 

آن بهبود اقتصادی درمحل سکونت، روستا و کشور استقبال می کنند.
جوادی تاکید کرد: دانشگاهیان و دانشجویان به عنوان سربازان امنیت غذایی به کمک 
جامعه کشاورزی کشور بیایند و امروز با امضای این تفاهم نامه نقطه عطفی در تاریخ 
هرمزگان و بلکه کشور خواهد شد، چونکه کشاورزان و دانشگاهیان دست در دست 

همدیگر برای برون رفت از مشکل ها تلاش می کنند.
کشت و صنعت در پایین دست سد جگین ایجاد شود

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به حضور خبرنگاران در آیین امضای 
تفاهم نامه همکاری سه جانبه گفت: استاندار هرمزگان باید مطلع شود که می توان با 
راه اندازی کشــت و صنعت در پایین دست سد جگین و جلوگیری از خورد شدن 
زمین، می توان محصول هایی نظیر آناناس، موز، انبه و نارگیل کاشت و از این طریق از 

خروج ارز از کشور جلوگیری کرد.
رییس نظام صنفی کشاورزی شهرستان بندرعباس گفت: شرایط آب و هوایی در آن 
منطقه به هندوستان شباهت داشته و با توجه به بارش باران در زمستان و تابستان همیشه 

آب دردسترس هست.
جوادی ادامه داد: همچنین می توان با ایجاد مزرعه پرورش دام گوشت جنوب کشور 
را تامین کرد که غذای این دام می تواند از موزهایی که پس از ۶ ماه عقیم می شــوند 

تامین کرد.
وی یادآور شد: موز پس از ۶ ماه عقیم شده و چند پاجوش می زند که می توان موز عقیم 

شده را برید و برای خوراک دام استفاده کرد.
رییس نظام صنفی کشاورزی شهرستان بندرعباس تاکید کرد: همچنین با ایجاد کشت 

و صنعت می توان اشتغال فراوانی برای بیکاران آن منطقه فراهم کرد.

 تفاهم نامه همکاری دانشگاه و بخش 

کشاورزی در هرمزگان امضا شد

اقتصاد کیش -    سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم  گفت: ارائه مجوز به متقاضیان 
بخش های خدماتی و گردشــگری در این منطقه باید تســهیل و به موازات آن  

پاسخگویی به شکایات نیز تقویت شود.
افشــار فتح الهی در ششمین جلسه ستاد اجرایی خدمات سفر افزود: باید سامانه 
پاسخگویی به شکایات در خصوص نحوه خدمت رسانی در مبادی ورودی، گران 

فروشی، مشکلات و کمبود های مدنظر ساکنان و گردشگران راه اندازی شود.
وی ادامه داد:  ایجاد سامانه و تخصیص یک شماره تماس به منظور دریافت شکایات 
و پیشنهادات ساکنان و گردشگران در موضوع نوع و نحوه خدمات ارائه شده است.

سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم  تصریح کرد: شناسایی و ساماندهی خانه های 
استیجاری شخصی از جمله الزامات ارائه خدمات شایسته به گردشگران، بازسازی 
مکان های تفریحی و کمپ پارک ها و نظارت بر خدمات مکان های اقامتی از اولویت 

های اجرایی و عملیاتی ستاد اجرایی خدمات سفر است.
وی با اشــاره به لزوم برنامه ریزی دقیق برای تکریم گردشــگران و مسافران افزود: 
مسوولان کمیته های ۱۲ گانه ستاد باید با حضور مستمر در حیطه مسوولیتی خود، به 
رفع کمبودها و مشکلات در حوزه های مرتبط اقدام کنند تا بتوانیم میزبانی شایسته 

برای میهمانان نوروزی جزیره باشیم

سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم: 

ارائه مجوز به متقاضیان بخش های خدماتی 
و گردشگری قشم تسهیل می شود

مهدی دوســتی در دیدار با باخودیر عبدالله اف ســفیر 
کشور ازبکستان در جمهوری اسلامی ایران که در حاشیه 
برگزاری نشست شورای نمایندگان دائم کشورهای عضو 
سازمان همکاری های اقتصادی )اکو( به میزبانی استان 
هرمزگان در بندرعباس با اشــاره به منویات مقام معظم 
رهبری و تاکیدهای رییس جمهور کشورمان و سیاست 
دولت سیزدهم در راستای تقویت و گسترش تعاملات و 
همکاری ها با کشورهای منطقه و همسایگان جمهوری 
اسلامی ایران، به تشریح ظرفیت های سرمایه  گذاری در 

استان هرمزگان در زمینه های مختلف پرداخت.
استاندار هرمزگان با اشاره به پیشنهاد سفیر ازبکستان در 
خصوص راه اندازی شرکت مشترک، افزود: این موضوع 
به لحاظ قانونی مورد بررسی و با استفاده از توان شرکت 

های خوشنام، پیگیری و نتیجه اعلام خواهد شد.
دوســتی همچنین به ظرفیت هــای صنعتی و معدنی 
هرمزگان اشــاره کرد و گفت: هرمزگان درحال حاضر، 
قطب سوم تولید فولاد در کشور است که با تحقق تولید 
۱۰ میلیون تن آهن اسفنجی و احیای مستقیم، به جایگاه 

اول کشور دست پیدا خواهد کرد.
وی با اشــاره به ظرفیت های بسیار مناسب هرمزگان در 
بخش شــیلات، یادآور شد: با توجه به اینکه حجم قابل 
توجهی از میزان صید و پرورش آبزیان کشور به هرمزگان 
اختصــاص دارد، در این زمینه آماده مذاکره و برگزاری 

جلسات وبیناری و حضوری و بازدید هیأت اقتصادی 
ازبکستان، از این ظرفیت ها در راستای تبادلات اقتصادی 

هستیم.
توســعه همکاری ها در زمینه های کشاورزی، ترانزیت، 
شــیلات، ترخیص کالا و بارانداز، تسهیل امور و ایجاد 
زیرساخت های لازم برای سرمایه گذاری، تولید فولاد، 
استفاده از تجربیات در راه اندازی شهر نساجی، راه اندازی 
شرکت مشترک، دعوت از هیات اقتصادی ازبکستان برای 

بازدید از ظرفیت های هرمزگان و واگذاری اراضی مورد 
نیاز جهت سرمایه گذاری به کشورهای عضو اکو، از دیگر 

محورهای این گفت وگو بود.
نشست مشترک اقتصادی هرمزگان با سازمان همکاری 
های اقتصادی )اکــو( با هدف معرفی ظرفیت های این 
استان به اعضای اکو با سخنرانی استاندار روز چهارشنبه 
۱۱ اســفند در بندرعباس آغاز و شامگاه پنجشنبه پایان 

یافت.

تقویت و گسترش همکاری ها با کشورهای 
منطقه از سیاست های مهم دولت است

استاندار هرمزگان :

        اقتصاد کیش - استاندار هرمزگان گفت: تقویت و گسترش همکاری ها باکشورهای منطقه و همسایه های جمهوری اسلامی ایران 
از سیاست های مهم دولت سیزدهم است و ما نیز در همین راستا تلاش می کنیم.

   اقتصاد کیش-   استاندار هرمزگان با بیان اینکه به دنبال کوتاه کردن مسیر ترانزیتی با 
کشورهای عضو سازمان همکارهای اقتصادی )اکو( هستیم، گفت: در همین راستا 

نیز آماده همکاری می باشیم.
مهدی دوستی در دیدار علی علیزاده سفیر کشور جمهوری آذربایجان در ایران که در 
حاشیه برگزاری نشست شورای نمایندگان دائم کشورهای عضو سازمان همکاری 
اقتصادی )اکو( به میزبانی استان هرمزگان در بندرعباس، انجام شد، اظهار داشت: 
در راستای توسعه همکاری های تجاری با کشورهای عضو اکو، آمادگی داریم در 
پسکرانه بندر شهید رجایی، زمینی به مساحت ۲۰۰۰ هکتار را به ترانزیت کالاهای 
مورد  نیاز و تولیدی، بارانداز، انبار و سایر اقدامات مورد نیاز تخصیص و نسبت به 
تسهیل فعالیت شرکت ها و ارائه تضامین و تامین امنیت سرمایه گذاری اقدام کنیم.

وی ادامه داد: امضای تفاهم نامه هایی در راستای تعاملات بیشتر و همچنین همکاری 
و تبادل تجربیات در زمینه های پرورش ماهی و میگو، پالایشگاه های نفت و حمل 
و نقل و ترانزیت ارزانتر کالا از طریق هرمزگان، از مهمترین فرصت های موجود در 

استان هرمزگان است.
استاندار هرمزگان در این دیدار، جمهوری آذربایجان را کشور دوست و همسایه 
با اشــتراکات فرهنگی بسیار با جمهوری اسلامی ایران دانست و بر توسعه روابط 

تاکید کرد

استاندار هرمزگان:

به دنبال کوتاه کردن مسیر ترانزیتی
با کشورهای عضو اکو هستیم

کمیسیون های مشترک با کشورهای عضو اکو
 تشکیل می شود

رییس اتاق بازرگانی بندرعباس:

اقتصاد کیش-     رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی بندرعباس گفت:کمیسیون های مشترکی برای 
اجرای قول ها و وعده های داده شده در همایش بررسی 
فرصتهای همکاری استان هرمزگان با کشورهای عضو 

اکو شکل خواهد گرفت.
محمدرضا صفا ایســینی پس از پایان همایش بررسی 
فرصت های همکاری استان هرمزگان با کشورهای عضو 
اکو به میزبانی اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی 

بندرعباس به خبرنگاران اظهار داشت: امید می رود این 
نشست ها و حضور نمایندگان دائم ۱۰ کشور عضو اکو 
در این شهر، دستاورهای خوبی برای هرمزگان در زمینه 
آبزیان، ترانزیت کالا،  صادرات مواد غذایی و صیفی جات 

داشته باشد.
وی ادامه داد: امید می رود شــاهد تحول اساسی در زمینه 
صادرات آبزیان و صیفی جات باشیم و این با پیگیری هایی 
که اســتاندار هرمزگان انجام می دهد در آینده ای نزدیک 

محقق شود.
وی اضافه کرد: یکی از درخواســت های مهم از اعضای 
اکو لغو روادید بود که امید می رود ســریع تر به سرانجام 
برســد تا رفت و آمد تجار تسهیل شود که این منجر به 

رونق بیشتر می شود.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع،معادن و کشاورزی بندرعباس 
گفت: ۱۱ درخواست فعالان اقتصادی در این نشست ها به 
اکو در زمینه هایی مانند ترانزیت، یکسان سازی تعرفه های 
گمرکی، بانک و بانک های مشترک، سرمایه گذاری های 
مشترک به سازمان همکاری های اقتصادی اکو داده شد که 
امید می رود هرچه زودتر جامع عمل به آن ها پوشانده شود 

که موجب تحول های خوبی می شود.
صفاایســینی اشاره کرد: خواهر خواندگی بین اتاق های 
بازرگانی بندرعباس با آن کشــورها که پیشــنهاد سفیر 

ازبکستان و ترکمنستان بود پیگیری می شود.
هرمزگان با وجود مزیت های بزرگ اقتصادی از جمله 
وســعت ســرزمینی، دارابودن نزدیک به یکهزار و ۳۸۰ 
کیلومتر خط نوارساحلی، قرار گرفتن در شمال تنگه هرمز 
و محــل تلاقی خلیج فارس و دریای عمان و همچنین 
ظرفیت های حمل ونقلی، انرژی و گردشگری؛می تواند 
دروازه همکاری ایران با کشــورهای عضو سازمان اکو 

باشد

   اقتصاد کیش- مدیرکل شیلات هرمزگان از اجرای طرح آزمایشی پرورش ماهی 
در قفس های زیر آبی در آینده ای نزدیک در اســتان خبر داد و گفت: این طرح با 
همکاری چهار جانبه قرارگاه خاتم، دانشگاه جامع امام حسین)ع(، استانداری استان 

و شیلات استان انجام می شود.
عبدالرسول دریایی در دیدار با جمعی از اساتید و مسوولان دانشگاه جامع امام حسین 
)ع( افزود:این قفس های زیرآبی برای نخستین بار در استان هرمزگان و کشور اجرایی 

می شود و امید است شاهد نتیجه مطلوب آن باشیم.
وی با بیان اینکه از همه طرح ها و ایدهایی که درجهت ســرعت بخشــی خدمت 
رسانی به مردم و افزایش تولیدات شیلاتی باشد، استقبال می کنیم افزود: خودکفایی 
کامل در ســاخت و نصب ســازه های مورد نیاز پرورش ماهی در قفس دریایی و 
تامین بچه ماهی چالشی است که انتظار  داریم جامعه علمی و  دانشگاهی برای رفع 

آن ها ها ورود کنند.
وی تولید نرم افزار های رایانه ای مدیریت پرورش آبزیان در قفس، استفاده از سیستم 
های هوشمند و ربات ها در صنعت پرورش ماهی در قفس مانند ربات های تمیز 
کننده تور و کنترل قفس حرکت و توسعه آبزی پروری از مناطق ساحلی به سمت 
اعماق دریا همراه با تکنولوژی و لجستیک مناسب را یکی دیگر از اهداف شیلاتی 
دانست و بیان داشت: امید است جامعه علمی کشور به ویژه دانشگاهیان بتوانند در 

این زمینه ها اقدام ها و دستاوردهای خوبی داشته باشند

مدیرکل شیلات استان هرمزگان :

طرح آزمایشی پرورش ماهی قفس های 
زیرآبی در هرمزگان اجرا می شود


